

01 安徽省情

Anhui Updates

安徽，位于北纬32度，是中国的一个省份，是中国古代文明的重要发源地之一，徽文化源远流长，徽商文化、徽派建筑、黄梅戏等独具特色，展现了安徽人民的智慧与创造力。

这里山川秀美，长江、淮河横贯其境，黄山、九华山、天柱山等名山巍峨耸立，自然风光旖旎多姿。

这里具有多重国家战略叠加的优势，是唯一被长三角一体化发展、长江经济带高质量发展、中部地区崛起等重大国家战略覆盖的省份。



Anhui, located at 32 degrees north latitude, is a province of China and one of the cradles of ancient Chinese civilization. The province boasts a profound history of Hui culture, characterized by the distinct traditions of Hui merchants, Hui-style architecture, and Huangmei opera. These cultural elements exemplify the wisdom and creativity of the people of Anhui.

It is blessed with picturesque landscape. The Huai and Yangtze rivers flow from west to east across the province and majestic mountains like Huangshan Mountain, Jiuhua Mountain, and Tianzhu Mountain stand aloft, offering breathtaking natural scenery.

As the only province in the Yangtze River Delta at the intersection of major national strategies such as the integrated development of the Yangtze River Delta, the development of the Yangtze River Economic Belt, and the rise of China's central region, it enjoys unique advantages.

这里创新热潮涌动，制造业蓬勃发展，新能源汽车、先进光伏、新型显示、智能语音等产业走在中国乃至世界前列。

安徽积极融入全球化进程，对外开放水平不断提升，与世界各国在经贸、文化、科技等领域的交流与合作日益密切。

热情好客的安徽人民如黄山上的迎客松，正张开双臂，欢迎世界各地的朋友来安徽考察交流！

Anhui is a hub of innovation with a thriving manufacturing sector and leads China and even the world in industries such as new energy vehicles, advanced photovoltaics, new display devices, and intelligent voice technology.

Anhui is actively embracing globalization, opening wider to the outside world, and fostering closer exchanges and cooperation with countries worldwide in trade, culture, and technology.

Like the Guest-Welcoming Pine on Huangshan Mountain, the hospitable people of Anhui extend their arms to friends from around the world, inviting them to visit and engage in exchanges!



02

安徽制造业发展概况

Overview of Manufacturing Development in Anhui

安徽具有创新生态优越的优势，区域创新能力稳居全国前列，且产业生态良好，是新兴工业大省、制造业大省。“十四五”以来，安徽锚定“三地一区”战略定位，大力实施制造强省战略，全省工业经济发展呈现位势向上、结构向优、质效向好、产业向新、企业向强的良好态势，实现了从传统农业大省到制造大省、从能源原材料基地到新兴产业聚集地的跨越升级，安徽历史性迈入工业大省行列。



Anhui boasts a superior innovation ecosystem, with its regional innovation capacity ranking among the top in China. The province also has a well-developed industrial ecosystem, establishing itself as a rising powerhouse in both industry and manufacturing. Since the beginning of the 14th Five-Year Plan period, Anhui has remained firmly oriented toward its strategic focus on being a source of sci-tech innovation, a hub for emerging industries, a new pacesetter for reform and opening-up, and a zone for the green transition of socio-economic development. It has vigorously pursued the strategy of building a strong manufacturing province. The industrial economy has shown a positive trend with improving position, more optimized structure, higher quality and efficiency, more innovative industrial composition, and stronger enterprises. It has achieved a leap forward from a traditional agricultural province to a major manufacturing province, and from a base of energy and raw materials to a cluster of emerging industries. Anhui has thus made a historic stride into the ranks of China's major industrial provinces.

增速较快

“十四五”以来，全省工业经济展现出“往前赶”的韧性与活力。全省规上工业增加值年均增长7.9%，高于全国2个百分点。2025年前三季度，全省规上工业增加值同比增长9.1%，居全国第3位，长三角和中部第1位。



Growth has remained strong and rapid.

Since the beginning of the 14th Five-Year Plan period, the province's industrial economy has demonstrated strong resilience and vitality in its drive to advance. The industrial added value of enterprises above designated size has grown at an average annual rate of 7.9%, 2 percentage points higher than the national average. In the first three quarters of 2025, industrial added value above designated size increased by 9.1% year-on-year, ranking 3rd nationwide and 1st in both the Yangtze River Delta region and among central provinces.

总量进位

全省规上工业营收由2020年的3.8万亿元增加到2024年的5.5万亿元，位次由全国第12位提升到第6位，占全国比重由3.6%增加到4%，安徽历史性迈入了“全国工业大省”行列。

Total industrial output has achieved a notable rise.

The total output of industrial enterprises above the designated size has risen from RMB 3.8 trillion in 2020 to RMB 5.5 trillion in 2024. Its national ranking improved from 12th to 6th, and the share of national total rose from 3.6% to 4%. With this breakthrough, Anhui has historically entered the ranks of China's major industrial provinces.

结构优化

“十四五”以来，全省战略性新兴产业产值年均增长16.1%，占规上工业产值比重由40.3%提高到43.6%；高技术制造业增加值占比由12.2%提高到16.1%，2025年前三季度，全省高技术制造业增加值增长27.8%，对全省规上工业增长的贡献率为46.2%、创“十四五”以来新高；装备制造业增加值占比由33.5%提高到42.4%，高于全国7.8个百分点。



Industrial structure has been further optimized.

Since the beginning of the 14th Five-Year Plan period, the output value of emerging industries of strategic importance has grown at an average annual rate of 16.1%, and its proportion in total industrial output above designated size increased from 40.3% to 43.6%. The share of value-added in high-tech manufacturing rose from 12.2% to 16.1%. In the first three quarters of 2025, value-added in high-tech manufacturing grew by 27.8%, contributing 46.2% to the growth of industrial enterprises above the designated size, a record high since the beginning of the 14th Five-Year Plan period. The share of value-added in equipment manufacturing increased from 33.5% to 42.4%, 7.8 percentage points higher than the national average.

质效向好

推动科技创新和产业创新深度融合，一体推进智能绿色转型，探索“亩均论英雄”改革安徽路径，安徽制造业高质量发展指数从全国第7提升至第6位。加力向“高”攀登，企业研发投入突破千亿元，拥有200多家“国字号”创新平台，目前全省营收亿元以上工业企业创新活动的覆盖率达九成以上。“十四五”以来，安徽制造业“智改数转”全面提速增效，规上工业企业实现数字化改造数量从不足1000家增长到目前的2.33万家，信息化和工业化融合发展水平由全国第15提升至目前的第5位；培育了一批带动产业链式转型的全球“灯塔工厂”、国家级智能工厂和5G工厂，数量均居全国前列。

Quality and efficiency have continued to improve.

Anhui has promoted deeper integration between scientific and technological innovation and industrial innovation, advanced intelligent and green transformation in a coordinated manner, and explored its own reform pathway under the “Evaluating Performance per Unit of Land” model. As a result, the Manufacturing High-Quality Development Index of Anhui has risen from 7th nationwide to 6th. Anhui is accelerating its climb toward higher-end development, with enterprise R&D investment exceeding RMB 100 billion and more than 200 national-level innovation platforms established. Currently, over 90% of industrial enterprises with annual revenue above RMB 100 million are engaged in innovation activities. Since the beginning of the 14th Five-Year Plan period, Anhui has significantly accelerated and expanded its “smart and digital transformation” of manufacturing. The number of enterprises above designated size undergoing digital transformation has increased from fewer than 1,000 to 23,300 today, while the province’s level of integration between IT application and industrialization has risen from 15th nationwide to 5th. It has cultivated a number of global “Lighthouse Factories,” along with national-level intelligent factories and 5G-enabled factories, all ranking among the top nationwide and driving chain-wide industrial upgrading.

产业向新

坚持以培育先进制造业集群为主攻方向，“一链一策”促进汽车、高端装备、电子信息、先进光伏和新型储能等新兴产业聚链成群、集群成势。“十四五”以来，全省汽车、新能源汽车年产量分别增长了2倍和15倍，2025年前三季度安徽汽车产量、新能源汽车产量、汽车出口量均居全国首位；装备制造产业营收突破1.2万亿、跃居全国第6位，其中高端装备营收占比近五成，工业车辆产销量、国产六轴机器人出货量均居全国首位；电子信息产业营收连跨两个千亿台阶，液晶面板显示驱动芯片晶圆代工市场占有率全球第1；先进光伏和新型储能产业综合竞争力居全国第3位。全球近10%的显示面板，全国约8%的工业机器人、10%的汽车及新能源汽车、15%的家电、20%的光伏组件、30%的光伏逆变器和工业车辆都是“安徽造”。

The industrial structure is shifting toward new and emerging sectors.

Guided by the development of advanced manufacturing clusters, Anhui has implemented tailored policies across industrial chains to foster cluster-based growth in emerging industries such as automobiles, high-end equipment, electronic information, advanced photovoltaics, and new energy storage. Since the beginning of the 14th Five-Year Plan period, output of automobiles and new energy vehicles has increased by twofold and fifteenfold, respectively. In the first three quarters of 2025, Anhui ranked first nationwide in automobile production, new energy vehicle production, and automobile exports. Revenue from the equipment manufacturing industry has exceeded RMB 1.2 trillion, advancing to 6th place nationwide, with high-end equipment accounting for nearly 50%. The province also leads the country in industrial vehicle output and domestically produced six-axis industrial robot shipments. The combined competitiveness of advanced photovoltaics and new energy storage ranks 3rd nationwide. Today, nearly 10% of the world's display panels, about 8% of China's industrial robots, 10% of the country's automobiles and NEVs, 15% of household appliances, 20% of photovoltaic modules, and 30% of PV inverters and industrial vehicles are “Made in Anhui.”



企业向强

坚持服务和管理并重、发展和帮扶并举，建立完善优质企业梯度培育体系，“乔木”参天、“灌木”茁壮、“苗木”葱郁的生态加快形成。“十四五”以来，规上工业企业数由1.8万户增加到近2.5万户；国家高新技术企业由0.85万户增加到2.3万户、省级专精特新企业由2818户增加到7221户，国家级专精特新“小巨人”企业810户、居全国第7位。

Enterprises are becoming stronger.

Anhui has emphasized both service and regulation, combining development support with targeted assistance, and has built a well-structured, tiered cultivation system for high-quality enterprises. A healthy enterprise ecosystem where leading giants stand tall, midsize companies grow robustly, and emerging firms thrive vibrantly is rapidly taking shape. Since the beginning of the 14th Five-Year Plan period, the number of industrial enterprises above designated size has increased from 18,000 to nearly 25,000. The number of national high-tech enterprises has risen from 8,500 to 23,000, and the number of provincial-level specialised and sophisticated enterprises that produce new and unique products has increased from 2,818 to 7,221, by roughly twofold. Among them, Anhui hosts 810 national-level “little giant” enterprises that apply special, sophisticated techniques to produce unique and novel products, ranking 7th nationwide, with the gold-label reputation of enterprises that apply special, sophisticated techniques to produce unique and novel products becoming more prominent.

03 世界制造业大会简介

Introduction to World Manufacturing Convention



世界制造业大会是经中国国务院批准的国际性盛会，是安徽省首位活动，大会永久会址落户安徽合肥，固定于每年9月20日开幕。

The World Manufacturing Convention (WMC), approved by the State Council of China, is a premier international event and the top-level event in Anhui Province. Its permanent venue is in Hefei, Anhui, with the convention officially opening on September 20 each year.

自2018年以来，世界制造业大会已成功举办八届。八年来，大会累计有4万多名嘉宾参会，境内外客商覆盖了100多个国家和地区，先后邀请到英国、韩国、法国、斯洛伐克等作为主宾国，上海、江苏、浙江、福建、吉林、河南等相继作为大会主宾省（市），举办各类国际化、市场化活动184场次，累计签约项目超5061个、总投资3.6万亿元，组织5000余家企业集中展示制造业领域新产品新技术新成果，为促进全球制造业交流合作、实现共享共赢作出了积极贡献。

Since 2018, eight editions of the event have been held. Over the past eight years, the WMC has welcomed more than 40,000 guests, attracting businesses from over 100 countries and regions. It has featured the UK, South Korea, and France as guest countries of honor and has successively invited Shanghai, Jiangsu, Zhejiang, Fujian, and Jilin as guest provinces (municipalities) of honor. A total of 184 international and market-oriented events have been held, leading to the signing of 5,061 projects with an actual investment exceeding 3.6 trillion yuan. Nearly 5,000 enterprises have showcased their latest products, technologies, and achievements in manufacturing, making positive contributions to promoting global industrial exchange and cooperation and achieving shared benefits.

8届

2018年以来已成功举办8届

100多个

境内外客商覆盖了100多个国家和地区

184场次

举办各类国际化、市场化活动184场次

5061个

累计签约项目5061个

3.6万亿元

总投资3.6万亿元

04 2026世界制造业大会主要活动

Major Activities of 2026 World Manufacturing Convention

2026世界制造业大会将于2026年9月20日—23日在安徽省合肥市举行。大会以“智造世界·创造美好”为主题，拟邀请国内外1000位重要嘉宾出席，举办开幕式暨主旨演讲、重大项目对接活动、制造业发展成就展示、重点专项活动、大会发布等系列活动，促进全球制造业交流合作，实现共享共赢。



智造世界·创造美好
INTELLIGENT MANUFACTURING FOR A BETTER FUTURE

The 2026 World Manufacturing Conference (WMC) will be held from September 20 to 23, 2026, in Hefei, Anhui Province. Under the theme of Intelligent Manufacturing for A Better Future, the event is expected to invite 1,000 key guests. It will feature a series of activities, including the opening ceremony and keynote speeches, major project matchmaking events, exhibition of achievements in manufacturing development, key special activities, and convention release, all aimed at promoting global manufacturing exchange and cooperation to achieve shared benefits and mutual success.

拟开展活动如下:

The planned activities are as follows:

重大活动 MAJOR EVENTS

领导会见

Meeting with leaders

欢迎晚宴

Welcome banquet

大会巡馆

Convention tour

开幕式暨主旨演讲

Opening ceremony and keynote speeches

时间: 9月20日

Date: September 20



重大项目对接活动 MATCHMAKING OF KEY PROJECTS

拟举行安徽省与中央企业合作发展座谈会、安徽省新兴产业与跨国公司对接会、皖港澳制造业合作交流对接会、皖台优势产业合作推进会、侨创项目对接暨巢湖侨创会、中国制造业民营企业合作交流对接活动等重大项目对接活动。

The planned events include Anhui Province and Centrally-administered State-owned Enterprises Cooperation and Development Symposium, Emerging Industry of Anhui Province and Multinational Company Matchmaking Conference, Anhui, Hong Kong and Macau Manufacturing Cooperation, Exchange, and Project-Matchmaking Conference, Anhui and Taiwanese Advantageous Industries Cooperation Promotion Conference, Overseas Chinese Enterprises Project-matchmaking and Chao Lake Overseas Chinese Entrepreneurship Summit, China Manufacturing Private Enterprises Cooperation and Communication Symposium, and so on.

制造业发展成就展示 EXHIBITION OF ACHIEVEMENTS IN MANUFACTURING DEVELOPMENT

拟设置2万平方米政府展和6万平方米左右市场化展，包括序厅、大国制造展示、国际展示、主宾省展示、安徽省新型工业化发展成就展示、外省（区、市）制造业高质量发展成就展示等。

It will cover 20,000 square meters for government displays and approximately 60,000 square meters for market-oriented exhibitions, including the Preface Hall, display of China's achievements in manufacturing as a major country, display of international achievements in manufacturing, Guest Province of Honor Exhibition, display of Anhui's achievements in new-type industrialization, and display of achievements of other provinces, municipalities and autonomous regions in high-quality manufacturing development.

重点专项活动 MAJOR SPECIAL ACTIVITIES

拟举办国家制造强国建设论坛、国际商协会大会、主宾国活动、主宾省活动、低空经济发展大会、产业链供应链对接活动等。

It is planned to hold the National Manufacturing Powerhouse Construction Forum, World Chambers and Business Associations Meeting, Activities of the Guest Countries of Honor, Activities of the Guest Provinces(Municipalities) of Honor, Low-Altitude Economy Development Conference, and industrial and supply chain matchmaking activities.

大会发布 CONVENTION RELEASE

9月20日—23日
SEPTEMBER 20 TO 23

Relevant national department, national chambers of commerce, research institutions, and Chinese and foreign renowned manufacturing enterprises will be invited to release authoritative rankings, innovation achievements, industry indexes, white papers, typical cases, and application scenarios, among others.

线上展会 ONLINE EXHIBITION

深化数字会务、虚拟展会、智能互动等数字赋能作用，拟线上同步推出大会开幕式及相关展示、发布、对接等主要活动，推动线上线下融合，拓展大会影响力，打造“展洽结合、双线融合、永不落幕”的平台。

To enhance the role of digital empowerment through digital conferences, virtual exhibitions, and smart interactions, the opening ceremony and key activities such as exhibitions, releases, and matchmaking events will be launched online simultaneously. It aims to promote the integration of online and offline participation, expand the influence of the event, and create a platform that seamlessly integrates exhibitions and negotiations, combines online and offline experiences, and ensures continuous engagement.

共谋合作，共创未来

中国安徽，欢迎您

2026世界制造业大会，欢迎您

COLLABORATING FOR MUTUAL DEVELOPMENT AND A SHARED FUTURE

WELCOME TO ANHUI, CHINA

WELCOME TO 2026 WORLD MANUFACTURING CONVENTION